
„POTŘEBUJEME ROZVINOUT PRO-
GRAM PRO SKAUTY A SKAUTKY“ 

řekl Jiří Kučera - Smíšek 
 
Jak jsi, Smíšku, přišel ke své přezdívce? 
Když jsem v roce 1992 poprvé vyrazil se skauty na předtáborovou 
brigádu. Kluci si tam vyprávěli vtipy, já jsem se smál. Pak se se 
mnou vsadili, zda se vydržím nesmát—já pochopitelně tvrdil, že 
vydržím. Nakonec jsem dostal hrozný záchvat smíchu a od té do-
by mám tuto přezdívku. 

Jsi (zatím) zpravodajem pro vlčata. Proč se věnuješ právě jim? 
Za to může Orel. Jednou mi řekl, že bych se měl rozhodnout—zda 
pracovat s vlčaty nebo skauty. Prostě mi řekl, že není možné dělat 
všechno a abych si vybral. A já si vybral ta vlčata. 
 
Proč jsi přijal kandidaturu na náčelníka Junáka? 
Od února, co jsem začal pracovat jako zpravodaj pro vlčata v 
ústřední radě, jsem měl možnost pochopit souvislosti práce v 
ústřední radě a najít si v ní své místo. Protože jsem byl do ní ko-
optován, neměl jsem rozhodující hlas a nepočítal jsem s tím, že 
bych do ÚR kandidoval v příštím období. Chtěl jsem zajistit, aby 
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práce odboru vlčat pokračovala a nepřišla 
nazmar. Protože jsem nenašel svého ná-
stupce a bylo málo kandidátů do ústřed-
ních orgánů, rozhodl jsem se kandidovat 
do Náčelnictva (podle nové úpravy sta-
nov). Vím, že v Junáku máme problémy s 
odcházejícími dětmi ve skautském věku. 
Rád bych proto zprostředkoval lepší ko-
munikaci mezi lidmi zabývajícími se vý-
chovou vlčat a těmi, kteří se starají o vý-
chovu skautů. Pro takovouto koordinaci je 
funkce místonáčelníka jako stvořená, jen-
že není možno kandidovat pouze na tuto 
funkci. Proto musím kandidovat na náčel-
níka. 
 
Co podle Tebe Junák nyní nejvíce potře-
buje? 
Toho je více. Zaprvé potřebuje mladé lidi, 
kteří se nebojí práce a kteří za svoji práci 
ponesou plnou zodpovědnost. Za druhé 
potřebuje rozvinout komplexní program 
pro skauty. Dále si musí uvědomit, že do-
ba dozrála k tomu, aby přešel od autorita-
tivního modelu řízení přešel k modelu de-
mokratičtějšímu. A za čtvrté a poslední, 
Junák musí změnit pohled na profesionál-
ní pracovníky ve svých řadách. 
 
Jaké je Tvé největší přání? 
V životě se usadit, zasadit strom, postavit 
dům… však to znáš. A mimo to, pomáhat 
tam, kde to bude potřeba. Zrovna teď bych 
si dal nanukáč. 

Ptal se Marek 

O tom, že se ve Vsetíně koná X. junácký  
sněm, se dověděli čtenáři Vsetínských no-
vin, Valašských novin, Našeho Valašska, 
regionální přílohy Mladé Fronty - Dnes a 
Zlínských novin.  
Během zítřka bude o sněmu informovat 
Česká tisková kancelář. Pracovníci TV Bes-
kyd, regionálního studia televize Prima, po-
řídí několikaminutový vstup přímo odsud. 
 

JAK SE O NÁS ZAJÍMAJÍ 
MÉDIA 

KONKURENČNÍ BOJ MEZI 
RÁDII 

Jako první zveřejnilo zprávu o X. junáckém 
sněmu rádio Apollo. Výjimečně zajímavou 
informaci během krátkého času přejaly další 
regionální rozhlasové stanice - rádio Kiss 
Publicum a rádio Zlín.  
Zítra v 9.10 hodin uvede celoplošná privátní 
rozhlasová stanice Frekvence 1 pětiminuto-
vý rozhovor s Martinem Kučným, členem 
organizačního týmu sněmu.  

VALNÝ SNĚM JUNÁKA ZAHÁJEN 
PŘEDSTAVENÍM EVROPSKÝCH 

SKAUTSKÝCH KONFERENCÍ  
 
V 17:00 zasedla část delegátů do hlavního 
jednacího sálu, kde ses. Lenka Svobodová 
s br. Pavlem Trantinou - Goblinem zahá-
jili sněm představením Evropských skaut-
ských konferencí, které v červenci Junák 
pořádal. Vedle organizační připravenosti 
Junáka zvládnout akci evropského měřít-
ka, byla vyzdvižena účast medvědářů. 
Medvědáři byli skauti a skautky z celé 

ČR, kteří působili jako průvodci našich 
zahraničních hostů. Hodně z nich nyní po-
máhá při činnosti zahraničních odborů 
Junáka a můžeme říct, že se díky kon-
ferencím začalo dařit rozvíjet a podporovat 
zahraniční vztahy a akce. 
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POD STROMEČEK NOVÝ KROJ! 

Už od začátku prázdnin je k dostání nový 
skautský kroj. 
 
Kdekoho by mohlo napadnout, že krojová 
komise se od této doby jen válela někde u 
rybníka, ale to by se ukrutně mýlil. Proto-
že se z řad Junáka ozývalo, že je kroj stále 
málo moderní, rozhodla se těmto rejpalům 
vyjít vstříc. Celé prázdniny  usilovně pra-
covala na tom, aby byl nový kroj skutečně 
pro VŠECHNY, a věřte, že to nebyl lehký 
úkol. 
 
„Majitelé skautských prodejen se těší na 
tučné výdělky z prodeje nových košilí, 
kterých mají plné sklady, nemůžeme tedy 
měnit základní krojové součásti,“ uvedl 
exkluzivně pro náš list jeden z členů kro-
jové komise. „Proto jsme se rozhodli roz-
šířit počet volitelných doplňků. 
 
Mezi moderní doplňky nového skautského 
kroje se tak dostane i brašna s přenosným 
počítačem, batoh na všelijaké důležité do-
kumenty a mobilní telefon. Všechny jme-
nované součásti budou opatřeny ochran-
nou známkou a na pultech vybraných pro-
dejen by se měly objevit už koncem pro-
since. Myslete už teď na vhodný dárek 
pod stromeček!   

sestře Silvii Klimešové z Prostějova, kte-
rá dnes oslaví již několikáté výročí svého 
narození. 
 

BLAHOPŘEJEME 



V předvečer valného sněmu 
promluvila o ČRDM Jana 
Vohralíková. V závěru své-
ho programu se zmínila o 
svém vztahu ke skautům: 

„Když jsem se s nimi měla setkat poprvé, 
bála jsem se, že budou příliš slušní, uhlaze-
ní a že mi nebudou tolerovat nespisovnou 
mluvu.“ Nakonec se však ukázalo, že se 
nebylo čeho bát. Ve dveřích jedné z poslu-
cháren Přírodovědné fakulty UK v Praze, 
kam přišla přednášet na Mikulášský semi-
nář ‘99, ji přivítal krojovaný junák s růžo-
vými vlásky. „To je úžasné, jsou normál-
ní!“ pomyslela si prý tehdy. 

Vyslechnuto v návalu u registrace. XY: 
„Jak se jmenujete?“ Starosta: „No, já jsem 
starosta“. „Aha a… jmenujete se jak?“ 

 
Jediné, o co se Marka při registraci zajíma-
la, bylo to, s kým bude spát. „Prostě bych 
ráda věděla, s kým strávím tu příjemnější 
část víkendu,“ svěřila se.  
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Bratr Rejpal, velký parádník, si u příležitosti 
takové významné události jako je sněm, po-
řídil novou slavnostní uniformu. Přítomné 
sestry se nechaly slyšet, že mu výborně ladí 
k šedinám. 
 
Na první dojmy ze sněmu jsme se ptali nejen 
delegátů, ale i organizátorů. „Jsou tu čím dál 
hezčí ogaři,“ prozradila sestra, která posky-
tuje informace o ubytování. „ A všichni brat-
ři se na nás krásně usmívají, pracuje se nám 
tu výborně“, dodala její kolegyně. 
 
Zdroj, který si nepřeje být jmenován, nám 
prozradil, že Jose 2, Josef Výprachtický, tu 
není fyzicky přítomen. Ten, kdo se za něj 
vydává, ve skutečnosti není on!!!  
 
Bali a Letuška od registrace odhalili 
nejmladšího účastníka sněmu. Je jím téměř 
čerstvý osmnáctník z Dubu nad Moravou. 
Vzhledem k zákonem nařízené ochraně 
osobních dat však děvčata odmítla sdělit je-
ho jméno.  
 
Světýlko v životní velikosti potkal v Boru 
bratr Smíšek. Podrobnosti nám ale odmítl 
sdělit: „Prostě veliké živé světýlko, které 
rozdávalo malá světýlka dětem. Co na tom 
není jasné?“ 
Pro ty úplně nezasvěcené dodáváme, že o 
předminulém víkendu se tam konal další 
ročník  výtvarné soutěže pro vlčata a svět-
lušky Zažíháme světýlko.  

ODPOSLECHNUTO… 
aneb z nedůvěryhodných zdrojů 


